
  

    
 

 

             

  

 

    

 

 

  

        
        

        
        

      
       
           

       
         

     
        

      
 

 
        

          
   

             
 

         
          

     

       
 

            
        

            
 

 

 

     

  

 

 

 

 

 

50PLUS Statenfractie Provincie Zeeland 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten door de 

fractie 50PLUS Zeeland. 

Datum: 15 juni 2021 

Onderwerp:  PFAS uitstoot 3M  Zwijndrecht (B)  

Toelichting: 

Onlangs is bekend geworden dat bij de fabriek 3M in Zwijndrecht (B) teveel Perfluor Alkyl 
Stoffen (PFAS) worden uitgestoten waarbij de norm wordt overschreden. De concentraties 
zijn dusdanig hoog om een risico te vormen voor de volksgezondheid (verstoorde 
hormoonbalans en een verhoogde kans op kanker) in een omtrek van 15 kilometer. 
Deze grensoverschrijdende vervuiling raakt diverse gemeenten in Nederland binnen de cirkel 
van 15 kilometer waaronder de plaatsen Nieuwe Namen, omgeving Hedwigepolder, Land 
van Saeftinghe en mogelijk Emmadorp. Deze plaatsen en gebieden vallen binnen de 
risicocontour. 50PLUS heeft al verschillende malen gewezen op het gevaar van 
grensoverschrijdende luchtvervuiling en in dit verband gevraagd om luchtmeetpunten aan 
de grens, langs de Westerschelde en het industriegebied Kanaal Terneuzen-Gent. 
Saillant detail; De Vlaamse Overheid was al jaren op de hoogte van de PFOS vervuiling. 
50PLUS heeft de volgende vragen voor het College 

Vragen; 

• Is GS op de hoogte van deze grensoverschrijdende PFOS-vervuiling bij 3M? 

• Is GS op de hoogte gebracht door de Vlaamse autoriteiten van deze 
grensoverschrijdende vervuiling? 

• Weet GS dat producten gekweekt binnen de 15 kilometercontour wordt afgeraden te 
consumeren? 

• Zijn de bewoners van het oostelijk deel van Oost-Zeeuws-Vlaanderen bekend met de 
vervuiling en dat mogelijk kippeneieren en groente uit eigen tuin binnen de 15 
kilometercontour, gezondheidsrisico’s met zich kunnen meenemen? 

• Heeft GS de intentie de bewoners van Oost-Zeeuws-Vlaanderen te informeren over 
de gezondheidsrisico’s? 

• Is GS het met 50PLUS eens dat meer meetpunten moeten worden gerealiseerd in de 
grensstreek en langs de Westerschelde om de lucht kwaliteit continue te monitoren? 

• Is GS van plan de Vlaamse Overheid aan te spreken op goed nabuurschap? 

Statenfractie 50PLUS Zeeland 

Willem Willemse / George Lernout 
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50PLUS Statenfractie Provincie Zeeland 

Vlaamse regering wist al jaren van vervuiling PFOS 

De Vlaamse regering was op de hoogte van het akkoord dat Lantis, beheerder 

van de Oosterweelwerf, en 3M sloten over de PFOS-vervuiling. Dat zegt CEO Luc 

Hellemans van Lantis. Sterker zelfs: het overheidsbedrijf kaartte zelf aan dat de 

vervuiling een pak zorgwekkender was dan gedacht. Maar 

afvalbeheersmaatschappij OVAM zag toen geen aanleiding voor verdere 

ingrepen. 
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